
Geachte raads en commissie leden van de gemeente Heerde . 

Mijn naam is Jan van de Beek en wonende aan de Kooiweg . 

Een jaar geleden stond ik hier ook en wat mij betreft is dit ook de laatste keer 

als het gaat om het losloopgebied. Als eigenaren van honden voelen wij ons 

niet erg serieus genomen omdat er elke keer over ons wordt geschreven maar 

wij niet gehoord worden . 

In begin 2017 waren wij hier ook met een groot aantal inwoners van de 

gemeente Heerde en Epe om ons ongenoegen uit te spreken over het 

losloopgebied op de Renderklippen . 

Alles  moest wijken voor de TOP en daar werden de hondenbezitters de dupe 

van .Er werd niet gesproken over ruiters of mountainbikes nee alleen de 

honden . 

Een ieder in deze raadszaal heeft het plan toen afgeschoten en er kwamen 

meer dan duizend handtekeningen en het plan werd terug genomen en men 

zou met een nieuw voorstel komen dat voor een ieder aanvaardbaar was . 

Een ieder die een handtekening heeft gezet was tegen een aanlijnverbod 

,helaas blijkt nu dat er niet naar ons is geluisterd  ondanks dat de commissie 

het met ons eens was . 

We zijn nu bijna een jaar verder en er ligt een plan dat net zo beroerd is als het 

vorige ik noem het de hond los vast route . 

Hoe is het mogelijk dat dit plan kan worden bedacht door een groep mensen 

zonder ook maar een ogenblik overlegt te plegen met een groep vaste 

wandelaars die hier vorig jaar zo in opstand zijn gekomen .Als men met ons had 

overleg en wij waren ter plekke met een groep wezen kijken, was het plan al 

lang rond geweest,maar helaas men vond het niet nodig en nu staan we hier 

weer ,veel tijd en geld verspilt . Een ieder heeft zijn zegje mogen doen maar wij 

werden vergeten .Toen wij hoorden dat de plannen gepresenteerd werden 

waren er veel mensen al niet optimistisch gestemd maar ik zelf dacht men 

stoot zich toch niet twee keer aan dezelfde steen maar helaas het is niet veel 

beter .We hebben een prachtige voorstelling gekregen hoe mooi het allemaal 

werd en dat men nu met een ieder rekening had gehouden ,helaas niet met de 

hondenbezitters . 



Het plan wat nu voor ons ligt heb ik de hond los vast route genoemd .Er komen 

straks als dit plan doorgaat meer borden te staan op de hei dan dat er nu staan 

bij de renovatie van de weg naar Epe .Wil je de honden liefhebbers een 

wandelroute geven dan moet dat ook een route zijn waar men de honden los 

kan laten lopen en niet geregeld aan moet binden tenzij de omstandigheden 

dat vragen. 

Er zijn heel veel ondertekenaars die erbij blijven dat er geen aanlijnverbod 

moet komen en ik kan dat begrijpen .Maar er zij er ook die met een ander plan 

als wat er nu gepresenteerd is best kunnen leven . 

Wij als hondenbezitters kunnen afwachten en niets doen maar we kunnen ook 

proberen om  het losloopgebied bij te sturen zodat het voor veel mensen 

aanvaardbaar is en daar hebben wij  voor gekozen . 

Het nieuwe plan dat ik heb besproken met een klein gedeelte van de 

ondertekenaars van een jaar terug zou voor hen aanvaardbaar zijn .Het plan 

wat voor u ligt voorziet in een losloopgebied over de gehele Renderklippen 

richting Epe .Daarbij is het betonpad onder langs de Renderklippen en het 

verharde pad over de hei richting Pluizenmeer de grens .Ook het brede 

ruiterpad hoort bij het losloopgebied . 

U zult zich afvragen waarom ligt hier de grens ,de grootste problemen liggen 

rondom de schaapskooi en het los vast gebied rondom het Wollegrasven . De 

boswachter kan in dit gebied onmogelijk handhavend optreden en volgens de 

schaapherder heeft ook zij deze mening  .Hier is iets op papier gezet waar niet 

mee is te werken .Omdat ook het ven heel belangrijk is zeggen wij maakt van 

dit hele stuk  aanlijn gebied . Om het gebied richting Epe te verschuiven kan 

alleen maar positief zijn ook voor onze wandelaars uit de gemeente Epe .Heel 

veel mensen uit Epe wandelen over de Renderklippen en gaan dan vaak weer 

richting Epe over het wandelpad over de hei voor hen veranderd er niets zij 

kunnen gewoon elke dag hun ronde blijven lopen. Volgens het plan van de 

gemeente Heerde moeten zij halverwege de renderklippen hun hond aan lijnen 

en kunnen dan hun weg vervolgen richting de schaapskooi ,ook hier zullen 

overal borden geplaatst moeten worden .Mijn vraag is dan ook hoe handhaaf je 

dit halve weger de renderklippen . 

Dan even over het brede beton fietspad wat onder langs de renderklippen 

loopt .Het pad is ooit aan gelegd om mensen die moeilijk ter been waren zich 

beter konden verplaatsen met een scout mobiel en ik moet zeggen dat blijkt nu 



een prachtig streven te zijn .Vele mensen met hun honden maakten daar 

gebruik van en dan vooral in de zomer .Zij komen met hun dier vanaf de 

Hertenkamp en gaan dan via het betonpad richting Heerde hun hond lekker 

loslopend en maken dan zo een fijn ritje voor baas en dier .Waarom zeg ik dit 

omdat de meeste tijd van de dag ze samen in de tuin zitten of bij slecht weer 

achter de geraniums ,het is elke dag weer een uitje als baas en dier samen 

kunnen genieten van de natuur . 

Maar nu het plan van de gemeente , bij de grens van Epe –Heerde moet de 

hond nu aan gelijnd worden en vastgehouden worden of vast gezet worden 

aan de scout mobiel .Lieve mensen we leggen een beton pad aan voor deze 

mensen en we gaan iets bedenken waarbij al hun vrijheid in een keer  is 

verdwenen .Ook mensen die niet met hun honden over de renderklippen willen 

wandelen kunnen gebruik blijven maken van dit losloopgebied .Hoe is het 

mogelijk dat we zo iets op papier kunnen zetten in een maatschappij waar we 

een ieder aan deel willen laten nemen . Ik krijg bijna het idee dat men ons weg 

wil hebben van de renderklippen  maar wees dan zo eerlijk om ons dat te 

vertellen dan weten waar we aan toe zijn .  

De mensen die met de auto komen en parkeren bij de schaapskooi moeten hun 

hond een 100 meter aanlijnen en kunnen dan ongestoord wandelen  We 

hebben een duidelijk scheiding tussen het aanlijngebied en het losloopgebied . 

Ook voor de mensen die van het TOP restaurant komen en willen wandelen is 

er duidelijkheid  ,en kan op een veel gemakkelijker manier op een kaart worden 

aan geven .Niemand in dit huis kan tegen deze verandering zijn omdat we met 

deze voorstellen alles hebben ondervangen ,duidelijk voor een ieder ,veel beter 

te handhaven ,minder drukte bij het Wollegrasven en minder storende borden 

op de hei . 

Wij begrijpen best dat een ieder niet tevreden is met dit plan en zullen zeggen 

we willen overal blijven wandelen en ik begrijp dat maar ik denk dat dit de 

beste oplossing is voor beide partijen . 

Over het handhaven nog even het volgende ,een ieder die zich niet aan de 

regels houdt mag daar op worden aan gesproken maar laten we een beetje 

soepel omgaan met honden die af en toe enkele meterbuiten de paden gaan 

.Er moet duidelijk een verschil zijn van achter het wild aanzitten en enkele 

meters buiten de paden .Natuurlijk zal er bij deze oplossing en in dit gebied wat 

mis gaan wat betreft de honden. Maar zo zit de maatschappij in elkaar ,wie belt 



er niet eens in zijn auto of rijdt door het rode licht ,overal waar iets verboden is 

gaat wel een wat mis en dat zal zeker op de hei ook gebeuren. Een groot 

gedeelte van de wandelaars houdt zich wel aan de regels en wijst anderen erop 

als iets mis dreigt te gaan .Wij als wandelaars weten natuurlijk best wat op dit 

moment het grote probleem is op de hei  nl de wilde varkens .Wandelpaden 

worden twee keer zo breed en overal op de hei zie je dat de varkens zelf paden 

aan leggen naar waterpoelen e d . Elke nacht trekt een grote groep over de 

heide en over de Renderklippen ,alles omwroeten wat ze maar tegen komen. 

Ik heb in dit hele verhaal daar niemand over gehoord wand binnen kort kan 

niemand meer fatsoenlijk wandelen over de hei het wordt een grote chaos 

.Zelfs stond er vorige week in het Veluweland dat kinderen  ongestoord 

moeten kunnen spelen op het speelveld .Daar zijn wij het ook mee eens maar 

het is geen speelveld meer, en laat je toch je kinderen daar op spelen zou ik 

eenieder aanraden om het telefoonnummer van de dokterspost bij de hand te 

houden . 

Geachte commissie leden ik heb geprobeerd om een beter plan op papier te 

zetten als wat de gemeente hier vorige maand heeft gepresenteerd .Bij het 

gehele Wollegrasven en rondom de kooi de honden aan de lijn .Veel minder 

borden om de gebieden aan te geven .Een duidelijke scheiding tussen losloop 

en aanlijn gebied ,een groot aan lijngebied voor mensen die geen loslopende 

honden willen tegen komen Geen enkele discussie met de Boa of de hond nu 

wel of niet aan de lijn zat . 

Commissie leden ik hoopt dat u nu waar maakt wat u vorig jaar allen heeft 

uitgesproken, ondanks de TOP moeten de hondenbezitters kunnen blijven 

beschikken over een goed losloopgebied . 

Ik hoop dat wij als hondenliefhebbers na afloop van deze avond kunnen zeggen 

,wat de commissie heeft beloofd hebben ze waar gemaakt .Wij als 

hondenliefhebbers rekenen op u . 

Ik dank u wel . 

 

 


